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تاریخ: ۲۷ مرداد ۱۴۰۳ - ۰۸:۴۳کد خبر: ۱۱۶۵۹۹۳

پژوهشگر مسائل سیاسی در گفتگو با دانشجو:

درک عباس عراقچی از محیط جهانی توهم آلود نیست/ «باند
نیویورکی ها» وجود ندارد+ فیلم

ساسان کریمی گفت: «عراقچی نه صرفاً به دلیل نبود گزینه های بهتر، بلکه به واسطه ویژگی های منحصر به

فرد خود در این عرصه، به یکی از چهره های دیپلماتیک کشور تبدیل شده است».

 

 

ساسان کریمی در گفتگو با خبرگزاری دانشجو در خصوص چالش های پیش روی «عراقچی» بعنوان گزینه

وزارت امور خارجه در دولت چهاردهم اظهار داشت: "عراقچی به لحاظ ویژگی های شخصی و فنی، دارای

خصوصیات منحصر به فردی است. او دارای چهره ای یکنواخت است که در اصطلاح دیپلماتیک به آن پوکر

فیس گفته می شود و این ویژگی برای یک دیپلمات بسیار مثبت است."
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 وی افزود: "عراقچی تنها یک کارمند ساده وزارت امور خارجه نبوده که صرفاً روزها را سپری کند؛ بلکه در

مذاکرات حساس و پرچالش حضور مؤثری داشته است. از جمله، مذاکرات احیای برجام که دستاوردی بزرگ

برای کشور محسوب می شود."

کریمی در ادامه با تأکید بر اینکه عراقچی اهل اتلاف وقت مردم نیست، تصریح کرد: "ایشان از ترس نهایی

کردن مذاکرات، موضوعات را طول نمی دهد. در تاریخ معاصر کشور، مقاطعی وجود داشته که امکان پیشرفت

فراهم بوده، اما به دلیل نداشتن اعتماد به نفس یا اراده برای نهایی کردن، فرصت ها از دست رفته است.

عراقچی این شجاعت را دارد که مذاکرات را به سرانجام برساند."

وی همچنین افزود: "ایشان توان مذاکراتی بسیار خوبی دارد و از بدنه وزارت خارجه گام به گام بالا آمده است.

این موضوع باعث می شود درک مناسبی از سازمان و خاستگاه خود داشته باشد و احتمالاً با استقبال خوبی از

سوی وزارت امور خارجه مواجه شود."

در بخش دیگری از این گفتگو، کریمی به چالش های پیش روی عراقچی در صورت انتخاب به عنوان وزیر امور

خارجه اشاره کرد و گفت: "مهم ترین چالشی که عراقچی با آن مواجه خواهد شد، رقابت های سیاسی داخلی

است که همیشه بر سیاست خارجی تأثیرگذار بوده است. در دوره هایی که افرادی با نگرش مشابه عراقچی در

دولت بوده اند، نگاه به توسعه و مذاکره در سیاست خارجی حاکم بوده و این موضوع ممکن است مجدداً

برای عراقچی چالش برانگیز باشد."

وی افزود: "مسئله دیپلماسی هسته ای نیز همچنان چالش بزرگی است. کار احیای برجام و رفع تحریم ها

اکنون با توجه به شرایط جهانی بسیار دشوارتر و پیچیده تر شده است، اما یکی از نقاط قوت عراقچی این

است که شناخت و اشراف کاملی بر موضوع هسته ای دارد."

کریمی همچنین درباره نقل قولی که از عراقچی در جلسات کمیسیون مطرح شده بود، اظهار داشت: "این نقل

قول ناقص است. عراقچی بیان کرده که چیزی به نام باند نیویورکی ها وجود ندارد و افرادی که در نمایندگی ما

در نیویورک کار کرده اند، جزو هیچ باندی نبوده اند. این موضوعی است که رسانه ها به نادرست مطرح

کرده اند."
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